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A választás eredményeképpen alvezér lett Erőss Antal, nádor Bogyay Kálmán, 
állományvzető Forray Zoltán, kincstáros-íródeák Ketzán Emil.

Az eskütételek után Erőss Antal tartotta meg alvezéri megnyitóját.
– Mohács után háromszázötven évig nem virradt ki többé, mert széthullt a kö-

zépkori magyar királyság s a nagy bukás a nemzet politikai hatalmát romok alá 
temette. Erőtlenné váltak a Szent István-i erők és hagyományok. Ma ugyancsak 
Mohács után vagyunk. S vesztett háborún kívül a legrettenetesebb állambetegsé-
gek dúlták szét Magyarország szerveit, tették de facto gazdátlanná Szent István 
koronáját. Pedig, hogy mennyi erőt és mennyi jogot jelent, mennyire a magyar 
birodalom megbonthatatlan egységét képviseli Szent István koronája a törvényes 
királyon, azt a közelmúlt eseményeinél semmi sem bizonyítja jobban, amikor 
legelsőbben ellenségeink rettegő félelme állított tilalmat a király visszatérése elé.

– És el kell jönni az időnek, ha a jelen most még nem is alkalmas arra, hogy 
Szent István koronája újból fölragyogjon régi fényében, erejében, dicsőségében 
és ezeréves jogában, Szent István független, keresztény, nemzeti állama fölött.

– A Szent István Szövetség szeretettel várja kebelébe a hazánk sorsáért aggódó 
és komoly, céltudatos munkára kész egyetemi ifjúságot, mert ez az egyedül kive-
zető út a mai rettenetes káoszból. Vívjuk meg harcunkat egyesült erővel Istenün-
kért, Királyunkért és Hazánkért.

Több lekes felszólalás után a közgyűlés táviratot intézett Apponyi Albert gróf-
hoz, „a királyhű magyarok atyjához”. A közgyűlés a magyar Hiszekeggyel ért 
véget a legjobb hangulatban s abban a közös tudatban, hogy az Eszme feltartóz-
tathatatlanul megindult hódító útján Szegeden is, s hogy a Szövetség munkája 
meg fogja hozni a kívánatos eredményeket.

Szegedi Új Nemzedék VI. (1924) december 3. 2. oldal

146. A MANSz és a MEFHOSz közös akciója
A MANSz a MEFHOSz-szal karöltve a szünidőt különböző internátusokban 

itt tölteni kényszerült száz egyetemi hallgató részére szilveszterre és újévre sze-
retetadományakciót indított, mely akció a legteljesebb siker jegyében folyt le. A 
MANSz önzetlen, nemesen érző asszonyainak és a szíves adakozóknak ezúton 
mondunk hálás köszönetet. 

Schill Fülöpné a MANSz ügyvezető elnöknője, Korényi Ernő, a MEFHOSz 
szegedi csoportjának ezidei elnöke

Szegedi Új Nemzedék VII. (1925) január 9. 4. oldal

147.  Egyetemi tanácsi vélemény  
a Turul Bajtársi Egyesület énekkaráról

Rector jelenti, hogy Dr. Szandner Pál professzor elkészült a „Turul” egyetemi 
énekkar alapszabályszerű működésének felvétele iránt benyújtott kérésének refe-
rátumával, és ezért kéri a Tanács hozzájárulását, hogy előterjesztését megtehesse.



Egyetemi ifjúsági egyesületek Szegeden 1919 és 1944 között
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Egyhangú hozzájárulás.
Dr. Szandtner Pál előadó ismerteti a „Turul” Bajtársi Szövetség szegedi kerületi 

vezérségének azt a kérését, hogy a részéről „Turul egyetemi énekkar” elnevezés-
sel a bemutatott szervezeti szabályzat szerint létesítendő szakosztálya működését 
megkezdhesse, és hogy a Tanács a szervezés költségeihez anyagi támogatással 
hozzájárulni szveskedjék.

Javasolja, hogy mivel az énekkart a Turul Bajtársi Szövetség szegedi csoportja 
alakítja meg, és ennek a szövetségnek szabályszerűen jóváhagyott alapszabályai 
vannak, mivel továbbá az énekkar különben sem kíván külön egyesület lenni – az 
Egyetem Tanácsa az énekkarnak a „Turul” Bajtársi Szövetségen belül való meg-
alakítását vegye tudomásul. A költségekhez való hozzájárulást illetőleg, ameny-
nyiben a Tanácsnak erre a célra nem volna fedezete, a Diákvédő Iroda részéről 
1,500.000 koronát ajánl fel, részletekben való visszatérítés kötelezettsége mellett.

Az Egyetem Tanácsa a „Turul” énekkarnak a Turul Bajtársi Szövetség szege-
di csoportján belül való megalakulását azzal a feltétellel, hogy az énekkar min-
denféle, akár helybeli, akár vidéki szereplése előzetesen az Egyetem Rectorá-
nak esetről-esetre bejelentendő, jóváhagyólag tudomásul veszi, s erről a Turul 
Bajtársi Szövetség vezérségét azzal a felhívással értesíti, hogy az Énekkar tiszta 
jövedelméből legalább 25%-ot diákjóléti célokra, a Diákvédő Irodának engedjen 
át. Ehhez képest az Énekkar bevételéről és kiadásairól szerkesztendő számadások 
tanfélévenként felülvizsgálatra az Egyetem Tanácsához lesznek benyújtandók.

Az Egyetem Tanácsa végül az Énekkar anyagi támogatása iránti kérését, meg-
felelő fedezet hiányában nem teljesítheti, köszönettel tudomásul veszi ellenben a 
Diákvédő Iroda elhatározását, hogy visszatérítés kötelezettsége mellett, megfele-
lő előleget folyósít az Énekkarnak.

CsML VIII. 1. (Ferenc József Tudományegyetem Rektori Hivatal iratai) 
1. doboz 1015/1924-25. Az 1924/25. tanév Egyetemi Tanács XII. rendes 

ülésének jegyzőkönyve (1925. január 30.)

148.  Medikus bál
A medikus bálról napok óta aggodalmas arcú bakfisok egymás között mindenütt 

arról beszélnek, hogy milyen nagy kár lenne, ha elmaradna a medikus bál. De 
érthető is ez a sajnálkozás, hiszen immár a negyedik farsang legsikerültebb báljai 
közé tartozott. Megnyugtatásul közölhetjük, hogy a bál nem marad el, sőt talán az 
idén jóval több alkalmat nyújt a szórakozásra, mint eddig. A Tisza Szálló összes 
termeiben felváltva fog Károlyi Árpád művészi zenekara játszani a 9-ik honvéd-
gyalogezred zenekarával február 20-án. A rendezés munkája lázasan folyik. A 
meghívókat már a napokban kézhez is kapják a már-már elkedvetlenedett kis tán-
cosnők. Lesz tehát bálja a Csaba Orvoskari Bajtársi Egyesületnek. Erre két okból 
is szüksége van, egyrészt azért, hogy az eddigi években szerzett szimpátiát gya-
rapítsák, másrészt, hogy a remélt jövedelemből az ijesztő diáknyomort enyhítsék.

Szegedi Új Nemzedék VII. (1925) február 1. 4. oldal


